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Úvodník starosty města
Dobrý den, vážení čtenáři, v tomto čísle Zpravodaje bude můj úvodník 

jen velmi krátký. 
Toto číslo je poslední předvolební, a proto bylo rozhodnuto, že všechny 

kandidující strany budou mít jen jednu stránku na vlastní prezentaci. Ja-
kýkoli delší úvodník by mohl někdo chápat jako porušení tohoto pravidla. 

Přeji vám jako vždy příjemné a inspirující čtení. 
Bc. Jan Brožek, starosta města Černovice

Zprávy z radnice

Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva města 
Černovice konaného dne 8. srpna 2018
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
•	 námitku Ing. Petra Kovandy proti zápisu ze zasedání zastupitelstva dne 

13. 6. 2018 s tím, že text této námitky bude přiložen k předmětnému 
zápisu

•	 rozpočtové opatření číslo 11
•	 pořadí žadatelů pro nabídnutí uvolněného bytu v č.p. 740, dle přílohy 

tohoto usnesení
•	 jednorázový příspěvek ve výši 1.000,- Kč rodičům dětí, nastupujících 

do 1. třídy ZŠ Černovice, splatný v září 2018
•	 pronájem stroje - traktoru Yanmar SA221-R nájemci TJ Sokol 

Černovice za podmínek: doba nájmu 10 let, nájemné 30.000,- Kč 
splatné v plné výši do 15 dnů od uzavření nájemní smlouvy, nájemce 
ponese veškeré náklady na provoz, údržbu a opravy stroje

•	 převod finančních prostředků na sečení fotbalového hřiště ve výši 
75.000,- Kč na účet TJ Sokol Černovice

•	 ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 2200/6 v k. ú. Černovice u Tábora
•	 prodej části pozemku p. č. 1310/22 o výměře cca 136 m2 v k.ú. 

Dobešov u Černovic paní XXXX za cenu 80,- Kč/m2
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•	 prodej pozemku p. č. 4946/6 v k.ú. Černovice u Tábora společnosti 
ELE-FIN s.r.o., za cenu v místě obvyklou 50,- Kč/m2

•	 1) prodej pozemku p. č. 1222/2 v k.ú. Černovice u Tábora 
Římskokatolické farnosti Černovice, za cenu v místě obvyklou 
10,- Kč/m2, 2) koupi pozemků p. č. 2/52 a p. č. 1310/71 v k.ú. 
Dobešov u Černovic a pozemku p. č. 2498 v k.ú. Černovice u Tábora 
od Římskokatolické farnosti Černovice, za cenu celkem 27.140,- Kč

•	 ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. st. 93/2 v k.ú. Černovice u Tábora
•	 úhradu materiálu na vjezd k domu paní XXXX, provedený z žulových 

odseků
•	 rozšíření názvu ulice Lhotkova i na nově vybudovanou část projektu 

Lokálka
 
Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
•	 rozpočtové opatření číslo 7, 8, 9 a 10
•	 výsledek kontroly výkonu samostatné působnosti u města Černovice, 

provedené ministerstvem vnitra dne 20. 6. 2018
 
Zastupitelstvo města Černovice vydává:
•	 Opatření obecné povahy k zajištění měření odběru pitné vody u všech 

odběratelů
 
Zastupitelstvo města Černovice souhlasí:
•	 s vedením dalších jednání se skupinou skautů ze Švýcarska o možnosti 

pořádat letní tábor v létě 2020 v části Obory
 
Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
•	 ověřením možnosti opravy cesty v ulici Husovy sady a aktualizací 

nabídky na opravu cesty na Stružkách
•	 zajištěním projektové dokumentace na stavbu bytů v administrativní 

budově bývalých škrobáren.
 
Zastupitelstvo města Černovice revokuje své usnesení č. 15/18 ze dne 7. 2. 
2018 tak, že bod č. 1 tohoto usnesení zní: „ 1) prodej části pozemku p. č. 
1478 v k.ú. Benešov o výměře cca 40 m2, za cenu obvyklou 40,- Kč/m2“.
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VOLBY DO ZASTUPITELSTVA  
MĚSTA ČERNOVICE

se uskuteční ve dnech 5. a 6. října 2018. Hlasování proběhne v pátek  
5. 10. 2018 od 14:00 do 22:00 hod. a v sobotu 6. 10. 2018 od 8:00 do 14:00 
hod. Volební místnosti budou opět umístěny v budovách MěÚ Černovice 
(volební okrsek č. 1), víceúčelové zařízení (KD) Dobešov (volební okrsek 
č. 2) a bývalá škola Benešov (volební okrsek č. 3).

Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději 3 dny před prvním 
dnem voleb, volič je může obdržet také přímo ve volební místnosti.

Volič, který se ze zdravotních důvodů nemůže dostavit do volební míst-
nosti, může požádat, aby  ho členové okrskové volební komise navštívili 
s přenosnou volební schránkou. Požádat lze předem na MěÚ Černovice 
– tel. 565 492 102 nebo ve dnech voleb přímo okrskovou volební komisi.

Státní občané ostatních členských států EU, kteří alespoň ve 2. den 
voleb dosáhnou věku 18 let a jsou na území města Černovice přihlášeni 
k trvalému, popř. přechodnému pobytu, mohou do 3. 10. 2018 do 16:00 
hod. podat žádost o zápis do dodatku stálého seznamu voličů na MěÚ Čer-
novice. Pokud státní občan jiného státu EU tuto žádost nepodá, nemůže se 
hlasování v těchto volbách zúčastnit.

Aktuální informace k volbám jsou k dispozici na úřední desce MěÚ 
Černovice a také na internetové stránce www.mestocernovice.cz

Mgr. Jarmila Kořínková, tajemnice MěÚ Černovice

Oznámení o uzavření sálu sokolovny  
v Černovicích

Dne 20. srpna 2018 se konala schůzka projekčního týmu, který bude vy-
pracovávat projekt na rekonstrukci sokolovny. Při jednání byl posuzován 
i současný stav a ten je natolik špatný, že je nutné sál sokolovny pro ve-
řejnost uzavřít. Jde zejména o problémy se statikou krovu a jeho napadení 
dřevokaznými houbami a hmyzem. 

Ze zprávy statika:

Krov nad sálem vykazuje značnou deformaci a závažné poruchy v hlavních 
nosných částech. Hlavní příčné vazby umístěné po cca 4,5 m, i některé 
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krokvové vazby, mají zlomené krokve v místech napojení spodních kleštin. 
Dodatečné posílení těchto prvků příložkami z fošen se svorníkovými spoji 
není dostatečné a pouze vyrovnává deformace střechy. Prolomení krokví 
a následná deformace krovu vyvodila vodorovné vychýlení koruny zdiva 
sálu. Celkovým projevem je výrazná deformace říms na jižním i na sever-
ním okraji střechy. Tento fakt byl zřejmě příčinou osazení vodorovných 
táhel, které jsou vedeny pod podhledem sálu, a jsou ukotveny v koruně 
zdiva. Vyčerpání únosnosti rovněž přispívá napadení krovu dřevokaznými 
houbami a hmyzem. 

Poškození této části krovu je natolik závažné, že stav konstrukce považuji 
za havarijní. Případná oprava není technicky i ekonomicky reálná a je 
nutné tuto část krovu odstranit a nahradit jinou konstrukcí. Novou kon-
strukci krovu nad sálem bude nutné založit na rámech z ocelových válco-
vaných prvků, které nebudou vnášet vodorovné zatížení do koruny zdiva.

Uvedený závěr byl potvrzen také mykologem, který také označil stav kon-
strukcí jako havarijní. 

Výskyt dřevokazných hub a poškození dřeva hnilobou: 

– hnědá, měkká, stará, spíše neaktivní celulozovorní hniloba dřevomor-
kového typu byla zjištěna kolem spodní paty krovu v úžlabí a kolem 
komínových těles u pódia. Stav na jižní (protilehlé) straně je „lepší“. 
Plodnice dřevomorky (Serpula lacrymans Wulf.) nebyly zjištěny. Málo 
aktivní (místy mrtvé) mycelium a rhizomorfy jsou v zazděné patě a zdivu 

– další hniloba celulozovorního typu (tzv. trámové houby např. trámovka 
trámová Gleophyllum trabeum, sepiarium aj.) se vyskytuje všude, kde 
dlouhodobě zatékalo, hlavně v úžlabích, kolem hřebene a kolem hromo-
svodů (stav se zjistí až po odkrytí krytiny a paty krovu. Bývá rozsáhlejší, 
než se na první pohled z prostoru půdy jeví!!)

– jsou viditelné tvarové deformace a posuvy vazby a ani jedna plná vazba 
není funkční – jedná se o havarijní stav!

Kompletní posudky jsou k dispozici k nahlédnutí na Městském úřadě Čer-
novice. 
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Následující stránky jsou vyhrazeny
pro prezentace volebních stran, 

kandidujících do Zastupitelstva města Černovice 
v letošních komunálních volbách.

Vzhledem k potřebě zajištění rovného přístupu kandidujících subjektů 
k městskému zpravodaji byla každá volební strana předem informována, 
že má možnost v tomto čísle publikovat svůj příspěvek, a to v celkovém 
rozsahu maximálně 1 strana A5 (tj. 2450 znaků) s tím, že obsah je pone-
chán na zvážení a dohodě v rámci té které volební strany (společná pre-
zentace,  příspěvky jednotlivých kandidátů, plakát apod.).

Svůj příspěvek dodalo všech 5 kandidujících subjektů. Dva kandidáti 
za ODS a za ANO 2011 podali navíc další příspěvky a i přes upozornění, 
že tím překročili poskytnutý rozsah, trvali na jejich uveřejnění.
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Rozumná alternativa pro Černovice
Vážení spoluobčané.
Podařilo se nám sestavit tým devíti zkušených lidí z různých obo-

rů a oblastí zájmů, které již brzy představíme na kandidátní listině 
do komunálních voleb našeho města. Vzhledem k neutěšené situaci, 
kdy stávající zastupitelstvo tvoří dva neslučitelné tábory, chceme 
aktivně vstoupit a pracovat v komunální politice a změnit stávající 
principy.

Rádi bychom do vedení města vnesli zdravý selský rozum, vstříc-
nou a jasnou komunikaci, nadhled, řádné a smysluplné rozhodování, 
oproštěné od osobních sporů a zájmů. Je nutné stanovit priority v ná-
vaznosti na mnohdy základní potřeby obyvatel. Je potřeba uvažovat 
dlouhodobě s jasnou koncepcí, ať už se jedná o vzhled města, jeho 
údržbu, rozvoj, kulturu a prezentaci, či investice a spolkovou činnost. 
Černovice musí být atraktivním místem pro mladé rodiny a děti, sta-
bilním zázemím pro lidi v produktivním i důchodovém věku. Měly 
by být zajímavé i pro krátkodobé návštěvníky, kteří svou přítomností 
podporují drobné živnostníky a nesou jméno města daleko za jeho hra-
nice.

Hnutí ANO 2011 jsme si vybrali především kvůli budoucí podpoře. 
Je dobré mít za sebou silné

hráče, ať už se jedná o dotační politiku,  propracovaný informační 
systém a komunikaci jak na

krajské, tak státní úrovni.  Toto vidíme jako hlavní přínos, který může 
vést k ekonomické prosperitě města.

Budeme se tedy ucházet o vaši podporu při volbách 5. a 6. 10. 2018. 
Zajímají nás vaše názory, dotazy a připomínky. Neváhejte nás kontak-
tovat na adrese vivatcernovice@seznam.cz .

Vy jste ti, kdo tvoří naše město!
Pavel László

Josef Michálek
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Hasiči pro Černovicko 
Všechny naše kandidáty znáte, potkáváte nás na ulici. Ne-

kandidujeme proto, abychom pomohli vlastním kšeftům, ale 
proto, že jsme zvyklí se do života města zapojovat, pomáhat 
a opravdu pro něj něco dělat. 

Co chceme i nadále v zastupitelstvu prosazovat? 

Otevřenost. Vždy se snažíme dohodnout a najít řešení, 
i když to není snadné. Město nepotřebuje hádky, ale nápady. 
Je jedno, čí nápady to jsou - důležité je, že jsou dobré pro 
město. Víte také, že kohokoli z nás můžete požádat o pomoc 
a neodmítne vás.

Všestrannost. Správa města je velmi pestrá. Pomáhá se 
všem spolkům, ať už jsou to sportovci, myslivci, rybáři, 

hasiči nebo svaz žen. Rozvoj potřebuje škola i školka, opravují se chodníky, 
silnice, budovy. Přidejme lesy, krajinu i vodu. Kulturu. Černovice i okolní vsi. 
Nezapomeňme na lékařské a sociální služby, bydlení, památky nebo turistiku. 

Cílevědomost. Prokázali jsme, že dokážeme věci řešit a vyřešit, i když nejsou snadné. 
Podařilo se sehnat lékaře do rozpadlého obvodu, připravit peníze i projekt na náměstí. 
Každý rok se dokončí kousek oprav, tu chodník, tu kaplička. Za každým úspěchem 
jsou měsíce, či roky práce.

Zodpovědnost. Město hospodaří dobře, je bez dluhů a má peníze na velké i malé pro-
jekty. Hospodaří tak, aby stejně dobře mohlo hospodařit i za deset let. Na účtech měs-
ta je 15 milionů, spolu s úvěrem za ně opravíme náměstí. Nevěřme na pohádky o tom, 
že nám někdo pošle peníze, které nás zachrání. Nepošle. Řešení bude vždy jen na nás.

Vize. Naší vizí je celkový a plynulý rozvoj, který myslí dopředu. Hlavním úkolem je 
dotáhnout konečně opravu náměstí, vše je na to připravené. Druhým úkolem, možná 
ještě důležitějším, je pokračovat v zajištění vody pro všechny. Propojit Střítež s Čer-
novicemi, Rytov s Dobešovem. Dále připravit opravu sokolovny a mít dost pozemků 
pro stavby domů. 

To jsou naše priority. Naplánované tak, aby stále zbylo dost na ostatní život obce, 
pomoc spolkům, seniorům, sport, zdraví, mládež, správu majetku i kulturu.

Myslíme si, že Černovice nepotřebují „velkou politiku“. Spíš se rozumně domluvit 
na nejlepších řešeních, a ta uskutečnit.

Naší vizí je zachování celkového, plynulého a udržitelného rozvoje.
Černovice potřebují otevřenost, všestrannost, cílevědomost  

a zodpovědnost. Budeme rádi, když nás podpoříte – volbou celé  
naší kandidátky. Děkujeme. 

1. J. Brožek
2. F. Průša
3. P. Vyhnálek
4. J. Hrubý
5. M. Holub
6. J. Řeháček
7. J. Vít
8. R. Buš
9. J. Dvořák
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Vážení spoluobčané,
rádi bychom se vám představili jako kandidáti za KDU-ČSL.
Nechceme slibovat nemožné, ale chtěli bychom, aby se v Černovi-

cích i v místních částech žilo všem lidem lépe. Komunální politika není 
o velkých slibech, ale o každodenní dobré práci ve prospěch všech obyva-
tel. A co podle nás obyvatelé města potřebují? 

1. Opravit náměstí, spravit chodníky a ostatní komunikace
2. Zajistit opravu sokolovny  
3. Smysluplně využít objekt bývalého lihovaru
4. Udržet ve městě zdravotnické a sociální služby
5. Podpořit bydlení a zaměstnanost zvlášť pro mladé lidi, aby neod-

cházeli jinam

V místních částech je třeba postupovat stejně – to znamená opravit po-
třebné komunikace, památkové objekty a podporovat i tamní obyvatele.

Přestože se nacházíme na hranici okresu i kraje a přestože tu nejsou 
vysoké platy ani příliš úrodná půda, věříme, že i v Černovicích a jejich 
místních částech se dá prožít dobrý život. Pokud tu budou dobré mezilid-
ské vztahy a smysluplné kulturní a sportovní vyžití, pokud tu lidé budou 
hrdí na své město, pokud tu bude čisté životní prostředí a pokud tu budou 
vyrůstat další generace. To vše chceme podpořit a chceme o to i v budouc-
nu pečovat. Jednáme slušně a bez podrazů, odmítáme hádky a zbytečné 
osobní spory.

Proto vás prosíme o podporu. Kandidujeme v tomto složení: 
Václava Šenoltová
Ludmila Nymburská
Marta Laudátová
Jiří Jirák ml.
Jitka Štěpánová
Michal Železný 
Bc. Hana Černá
David Štěpán
Stanislava Filipová
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Vím, co Černovice potřebují
Pitnou vodu. Voda je život. Na území Černovic není nový významnější zdroj, 

to víme přes dvacet let na základě podrobného hydrogeologického průzkumu. Je 
ale u našich sousedů na Lhotce a v chválkovských lesích, což není žádná překážka. 
Měli bychom zabezpečit dostatek vody pro Černovice alespoň na dalších 100 let 
tak, jako to dokázali naši předkové v roce 1910. Oprosťme se od drahé vody z Věž-
né a vybudujme moderní vícezdrojový vlastní vodovodní systém. Benešov, Dobe-
šov, Vlkosovice, Panské Mlýny, Cihelny, Rytov a Stružky zásobujme z  Chválkova.  
Z   Váberova a ze Lhotky zásobujme ostatní části Černovic s tím, že oba zdroje pro-
pojme s prioritou kvality, samospádu a tlaku. Najděme nové odběratele z řád no-
vých organizací, neomezujme spotřebu vody, ale zvyšujme ji. Zrekonstruujme čtvrt 
století starou strojní část čistírny, zajistěme pro ni vlastní zdroj elektrické energie 
s cílem významně snížit provozní náklady. V opačném případě se za vodné  a stoč-
né nedoplatíme. Začněme konečně rekonstruovat 108 let starý vodovod. Každou 
chvíli může dojít k havárii. Kolik se toho v tomto století zrekonstruovalo? Kromě 
Stříteže nic. Tam se však stejně musí voda dovážet, i když jsme zaplatili skoro 3,5 
mil. korun za nový vodovod a půl milionu za vrt. Jeho vydatnost 0,6 l/s je výkon 
lepší domácí studny. Pokračujme po dvacetileté přestávce s budováním dalších ka-
nalizačních sběračů s následným čištěním odpadních vod. Začněme v Dobešově, 
Svatavě a Vackově. 

Zastavit pokles počtu obyvatel a návštěvníků Černovic. Potřebujeme více 
bydlení a práce. Začít připravovat stavební parcely na Sazce, připravit stavební 
místa pro naše i nové firmy. Najít pozemky pro naše řemeslníky, kde si mohou 
postavit dům a vedle svou provozovnu, sklad, dílnu apod. Dokončit územní plán. 
Rekonstruovat a stavět nové byty především pro mladé rodiny s dětmi, to je naše 
budoucnost. V areálu dětské ozdravovny podpořit a zajistit vybudování sociálního 
a zdravotního zařízení. Zvýšit propagaci města a více nabízet naše nadstandardní 
životní prostředí. Kde jsou lidé, tam je život.

Lepší vzhled města. Začít konečně opravovat město od středu, od náměstí. Nej-
dříve rekonstruovat sítě a poté asfaltovat a dláždit. Žulová dlažba je věčná, patří 
do města. Řidiči po ní jezdí pomaleji, po rekonstrukci sítí se vrátí na původní místo 
a nemusí se platit opět za nový povrch. Tím se šetří peníze následujícím generacím, 
jako tomu je v horní části Mariánského náměstí, v ul. Na Sadech, Vodní, Na Poto-
ce, Družstevní a Ješínově, později se jen asfaltovalo. Řešit zvyšující se počet aut 
novými parkovišti a systémem parkování v jednotlivých ulicích. 

Kde na to vzít? Když se Černovice snažily, vždy si poradily, viz ozdravovna, 
základní škola, areál ZD, diagnostický ústav. Je toho ještě mnoho, co Černovice 
potřebují. Hlavně méně mluvit a více dělat. Pomáhat potřebným spoluobčanům. 
Přestat plýtvat s penězi na provoz města a přesunout je do investic. 

Petr Kovanda 
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Sokol Černovice

Vážení spoluobčané. Jak jistě víte, tak nás 5.-6. října 2018 čekají 
volby do městských a obecních zastupitelstev. Týká se to samozřej-
mě i Města Černovice a jeho místních částí. Rád bych vás proto 
seznámil se jmény nezávislých kandidátu na kandidátce „Sokol 
Černovice“. 

Jenom krátce na úvod:  Před čtyřmi lety jsme poprvé pod tímto 
názvem kandidovali do městského zastupitelstva. Jedním z hlavních 
bodů, o který jsme se snažili (převod SOKOLOVNY pod Město 
Černovice), se nakonec podařil, byť za jiných podmínek, než jsme 
chtěli a představovali si. Ale o tom již bylo popsáno dost papíru. 
Určitě bylo i mnoho dalších bodů, které se podařilo podpořit. Zrov-
na tak se ale najde řada dalších „akcí“, které se do zdárného konce 
dotáhnout nepodařilo. Konkrétní případy si jistě sami ve svém okolí 
najdete. I proto bychom se rádi podíleli na dalším chodu našeho 
města a pomohli při jeho dalším rozvoji. Věříme, že nezávislí kan-
didáti z této kandidátky jsou pro Vás alternativou a možností (snad 
i zárukou) vybrat si osoby dostatečně zodpovědné ke zvolení do za-
stupitelstva Města Černovice.

Kandidáti dle abecedy: Hůlka Radek, Kolář Jan, Mgr., Kubů Eva, 
Mgr., Kučera Petr, Paclík Šimon, Paclíková Pavlína, Mgr., Pěnka 
Roman, Studený Jiří, Tíkal Jan, Ing.  

Svojí účastí a volbou v komunálních volbách máte možnost se vy-
jádřit k dalšímu dění nejenom přímo v našem městě, ale i místních 
částech a k jejich dalšímu směrování.

Za všechny kandidáty Radek Hůlka
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Milé přijetí v družební slovenské obci Bošáca
Černovickým spolkům, které se dlouhodobě podílejí na přípravě 

a programu naší tradiční akce Černovicko se baví, byla vedením města 
nabídnuta účast na zájezdu do slovenské družební obce Bošáca (cca 1350 
obyvatel, Trenčanský samosprávný kraj).

Bohužel nabídku města využila k víkendovému pobytu (18. a 19. srpna) 
jen Černovická dechovka a delegace našeho spolku Českého svazu žen. 
Škoda, že se nepřidaly i další naše spolky, protože program tzv. Bošác-
kých hodů (od pátku až do pondělí) byl opravdu bohatý, takové větší naše 
Černovicko.

My jsme dorazili v sobotu v poledne a hned se nás ujali naši hostitelé, 
přátelské přivítání, chutný oběd. Od 15 hodin pak na náměstíčku koncert 
lidové dechové hudby Bošáčanka (více jak 110 let trvání této dechovky). 
Po ní nastoupila naše Černovická dechovka, která měla u obecenstva také 
úspěch. Po bohaté večeři následovala v kulturním domě veselice s popu-
lární skupinou z Prievidze.

V neděli ráno na ubytovně rozmanitá snídaně. Potom návštěva hodové 
mše svaté (plný kostel, staří i mladí, mnozí v lidovém kroji) a pak prohlíd-
ka barokního kostela a věže s šesti zvony, nebo pěší výlet do sousední ves-
nice na dřevěnou rozhlednu v údolí Bílých Karpat. Před obědem společná 
prohlídka areálu místního PD (polnohospodárské družstvo). Opět bylo se 
na co dívat a co obdivovat, jak to dělají u nich.
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Pak po poledni začal u muzea hlavní program v lidovém duchu (mno-
hé řemeslné stánky, bohatý program lidových souborů místních i z okolí 
a k občerstvení lidové bošácké speciality. Koho by tento pěkný program 
náhodou nezaujal, tak mohl v průběhu celých hodů navštívit různé fotba-
lové zápasy (mládež až staří páni) a hnedle vedle atrakce lidové technické 
zábavy (kolotoče aj.).

Program pokračoval dál, ale my jsme museli po 15. hod. už nastoupit 
zhruba  pětihodinovou cestu autobusem domů. Protože jsme absolvovali 
v horkém počasí opravdu bohatý program, tak cesta k domovu byla po-
měrně klidná, většina spala.

Naši slovenští přátelé na nás udělali velmi pozitivní dojem, je třeba jim 
a hlavně p. starostovi, Mgr. Danielu Juráčkovi, ještě jednou (třeba i touto 
cestou) hodně poděkovat za péči o nás.

Když to dobře dopadne, tak by nás delegace z družební Bošáce i s jejich 
dechovou hudbou v čele s kapelníkem Mgr. Miroslavem Žákovicem moh-
la navštívit třeba o našem příštím Černovicku (sobota, 10. srpna 2019). Co 
našim přátelům nabídneme a ukážeme my?

J. Řeháček 
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Poděkování
Letošní Černovicko se baví proběhlo pod „záštitou“ krásného poča-

sí. Jako každoročně ho navštivilo veliké množství návštěvníků, o nichž 
s dávkou nadsázky tvrdím, že je svážejí autobusy ze širokého okolí. A rov-
něž, jako každoročně, byl připraven program, ve kterém si každý našel 
svou parketu. Já osobně jsem se těšil na vystoupení černovického Svazu 
žen, které bylo vždy závěrečným vyvrcholením programu a „pastvou pro 
oči“. Ani tentokrát nezklamaly. Jejich módní přehlídka založená nejen 
na modelech první republiky, propojená dějovým pojetím s projekcí, ale 
hlavně na graciéznosti pohybu, byla skutečným zážitkem zanechávajícím 
v divákovi hluboký dojem. Ti, kde mne znají, vědí, že si nelibuji v po-
chvalných projevech, ale zde musím vyjádřit svůj neskonalý obdiv a dík 
za předvedený projev. Ještě jednou mnohokrát děkuji.

Jan Podhola
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Foto z 12. ročníku Černovicko se baví
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Funerální památky v Černovicích a okolí 18.
Kamenice nad Lipou
Hřbitov v Kamenici nad Lipou se nachází za městem na vrchu Brádlo, 

kde byla již v r. 1384 vystavěna kaple zasvěcená sv. Máří Magdaleně. 
V průběhu let prošla několika přestavbami, z nichž nejvýznačnější byly 
provedeny r. 1554 a 1595. K významné stavební úpravě pak došlo r. 1840, 
kdy byla v kapli zřízena hrobka pro rodinu Geymüllerů, majitelů panství 
Kamenice. Následující rok pak byla ještě cihlová dlažba nahrazena mra-
morovou, při níž byl zde umístěný náhrobek vyzdvižen a umístěn na vněj-
ší zeď kaple.

V hrobce umístěné v kapli jsou pohřbeni příslušníci rodu Geymülle-
rů (Jakub Rudolf †1896, Marie roz. Peithner †1898, Jindřich †1859, 
Adelheid †1843, Karolina †1847, Rudolfina †1902). 

Kaple sv. Máří Magdaleny Obr. 1
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O rodu viz: Rodina svob. pánů Geymüllerů

Obr. 1 – Žulový náhrobek s aliančními erby a špatně čitelným nápisem 
v latince. Jedná se o náhrobek Anny Marie hr. Vratislavové roz. z Golče 
(1710–1789), majitelka panství Kamenice a manželka Antonína Vratisla-
va z Mitrovic.

Obr. 2a, 2b - Před kaplí se nachází prostý hrob označený litinovým kří-
žem, na jehož patě je deska s baronskou korunkou, mlýnským kolem, šes-
ticípou hvězdou a velkými písmeny MG. Jedná se s největší pravděpodob-
ností o hrob Malviny Günther (†1840), první manželky Jakuba Rudolfa 
Geymüllera, čemuž by odpovídaly zejména atributy znázorněné na desce 
u paty kříže.

Obr. 3 - Po levé straně kaple u hřbitovní zdi se nachází hrob, v němž jsou 
pohřbeni příslušníci rodu Provázků z Lanova.

Obr. 2a Obr. 2b
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Na levé desce je uvedeno: Na prostřední desce je uvedeno:
PhDr Stanislav Provázek Josef Provázek
šlechtic z Lanova plukovník
profesor ústavu pro bádání * 12/II 1842 †28/XII 1922
o nemocech lodních a tropických  Marie Provázková
v Hamburku roz. Koppová
* Jindřichův Hradec 12/XI 1875 vdova po plukovníku
†Chotěbuz 17/II 1915 * 25/X 1851 †10/III 1930

Na pravé desce se uvedeno:
Marie Galimbertiová
Akad. malířka
* 1880 †1951
O rodu viz: Rodina šlechticů Provázků z Lanova

Jan Podhola

Obr. 3
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Rodina svob. pánů Geymüllerů
Rod byl původně z Alsaska (v 16. stol.), odkud se dostal do Švýcarska 

a r. 1613 již patřil k významným měšťanským basilejským rodinám. Jejich 
společenský vzestup nastal na počátku 17. století. V té době se rod rozdělil 
do dvou linií. Do Čech se dostali příslušníci mladší linie rodu, kde získali 
r. 1836 inkolát.

Johann Heinrich Geymüller (1754–1824) pronikl do světa financí a stal 
se majitelem význam-ného bankovního domu. Získal několik zámků 
v okolí Vídně, které se staly centry společenského a uměleckého živo-
ta města. Díky těmto aktivitám byl v roce 1810 povýšen do rakouské-
ho šlechtického stavu a v roce 1824 dokonce do stavu svobodných pánů 
(baronů). Jeho syn Jacob Rudolf (1813–1896) vlastnil v Rakousku statek 
Hollenburg a r. 1835 zakoupil v jižních Čechách panství Kamenice nad 
Lipou. Jeho první manželkou byla Malwina Günther (1814–1840), s níž 
měl tři děti: Heinricha (1838–1839), Marii Kláru (1839–1920) a Rosu 
(1840–1846). Po smrti první manželky se oženil podruhé s Marií Preithner 
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von Lichtenfels (1823–1898). S ní měl děti: Adelheid (1843–1843), Klaru 
Marii (1844–1915), Carolinu (1845–1847), Rudolfa Friedricha (1848–
1923), Agathu Rudolfinu (1849–1920) a Gabrielu Frederiku (1854–1924).

Statky Hollenberg a Kamenici po Jacobu Rudolfovi dědil jeho jediný 
syn Rudolf Friedrich, který se r. 1882 oženil s Marqueritou hraběnkou 
Serenyi (1861–1930) a zdržovali se převážně na panství Hollenberg. 
S manželkou měl pět dětí: Johann Ladislav (1883–1941), Marii Marga-
rethu (1886–1920), Georga Jakuba (1891–1962), který dědil Hollenberg, 
Richarda Rudolfa (1894–1865), který dědil Kamenici a Rudolfinu (1898–
1902). 

Richard Rudolf, který zdědil Kamenici, se oženil r. 1943 s Elisabethou 
svob. pí. von Twickel a měl s ní tři děti: Rudolfa Jiřího (1944) a dvojčata 
Zdenku a Jana (1945). Oba synové mají potomky. Rodině byla r. 1945 Ka-
menice zkonfiskována a vznesenému nároku po r. 1989 nebylo vyhověno.

Jan Podhola

Rodina šl. Provázků z Lanova
Dne 23. února 1915 přinesly Národní listy oznámení o úmrtí německé-

ho učence profesora šlechtice Prowazka. S odvoláním na německý Ham-
burger Nachrichten přinášejí jeho stručný životopis. Narodil se r. 1875 
v Rakousku, studoval v Praze a Vídni, pracoval v Frankfurtu n. Mohanem, 
Berlíně a nakonec v Hamburku, kde 17. února 1915 zemřel. Závěrem je 
vyjádřeno přání o přínosu zveřejněné zprávy k objasnění původu učence 
s českým jménem.

Ponoříme-li se do minulosti a archivních materiálů, zjistíme, že rod 
Provázků pocházel z Pravíkova nedaleko Kamenice n. Lipou. Zde se 12. 
března 1840 v domě čp. 14 narodil Anně Váňové zvané Krejčů nemanžel-
ský syn Josef, za jehož otce se přihlásil Jan Provázek, syn zdejšího rolníka 
z čp. 13. Josef byl legitimizován na základě sňatku rodičů 6. února 1844. 
Studoval nejdříve gymnasium v Kutné Hoře a techniku v Praze. Roku 
1863 vstoupil do armády a absolvoval kadetní školu ve Veroně. Již r. 1866 
se v hodnosti podporučíka účastnil bitvy u Custozy, r. 1891 získal Vojen-
ský záslužný kříž, povýšen byl na podplukovníka a r. 1901 na plukovníka. 
U příležitosti 30 let vojenské služby, tehdy v hodnosti majora, mu byl 27. 
května 1893 udělen šlechtický titul s predikátem „z Lanova“ a erbem pro 
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něj a jeho potomky. Zemřel 28. prosince 1922 v divizní nemocnici v Praze 
a pohřben byl v Kamenici n. Lipou.

Podle interpretace českého tisku zvolil Josef přídomek „von Lanow“ 
jako odvozeninu z příjmení Provázek (lano).

Josef Provázek se 1. února 1875 oženil v Božejově s Marií Koppovou 
(*25. 10. 1851 †10. 3. 1930). S ní měl dvě děti: Stanislava a Marii Annu 
Josefu. V době jejich narození sloužil v Jindřichově Hradci.

Stanislav (*12. 11. 1875 Jindř. Hradec) po získání základního vzdělání 
studoval na gymnasiu v Plzni, německé univerzitě v Praze a pak ve Vídni. 
V r. 1899 získal titul PhDr., r. 1901 byl asistentem doktora P. Ehrlicha, 
v letech 1903-05 studoval v Italii a Istrii původce zimnice, r. 1905 byl ná-
městkem profesora Fridricha Schaudina a r. 1906 jeho nástupcem na místě 
přednosty Ústavu lodních a tropických nemocí v Hamburku. Roku 1907 
podnikl expedici na ostrov Jávu, r. 1908 studoval epidemie neštovic v Bra-
zilii, r. 1910 studium trachomu na Sumatře, r. 1913 studium skvrnitého 
tyfu v Srbsku. Pro své výjimečné znalosti byl v r. 1915 povolán ke studiu 
skvrnitého tyfu do ruského zajateckého tábora v Cottbusu, kde se spolu 
s kolegou Dr. Henrique da Rocha-Lima 1) oba nakazili. Provázek však 

Část nobilitačního spisu
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nemoci podlehl, zemřel 17. 2. 1915 v Cottbusu. Jeho kolega H. da Rocha-
-Lima v r. 1916 objevil původce skvrnitého tyfu a nazval ho na paměť 
svého kolegy „Richettsia prowazeki“. Provázek byl velice pilný badatel 
a spisovatel a zanechal přes 200 vědeckých pojednání. Protože převážnou 
část svého života se pohyboval v německy hovořících oblastech, podepi-
soval se Dr. S. Prowazek nebo Dr. S.von Prowazek. 

Na základě požadavku rodičů byly jeho pozůstatky po souhlase poli-
cejního ředitelství v Cottbusu z 5. 6. 1916 převezeny do Čech a pohřbeny 
v Kamenici n. Lipou na Brádle. Ačkoliv šlechtický titul získal jeho otec 
Josef, nemá ho na náhrobku, oproti synovi, uveden. Je to dáno tím, že 
v době pohřbu syna Stanislava r. 1916 ještě měly tituly platnost, kdežto 
v době pohřbu otce r. 1922 byly již nově vzniklou Československou re-
publikou zrušeny.

Druhé z dětí Josefa Provázka s Marií Kopovou byly dcera Marie Anna 
Josef (*13. 2. 1880 Jindř. Hradec +4. 8. 1951 Litoměřice), akademická 
malířka, která studovala umění ve Vídni, Mnichově a Paříži. Byla pro-
vdána za malíře Sandora Galimbertiho (1883–1915), s nímž se rozvedla. 

1) Henrique da Rocha-Lima (*24. 11. 1879 +26. 4. 1956), brazilský lé-
kař a patolog. Působil v Ústavu lodních a tropických nemocí v Hamburku.

Jan Podhola

Stanislav Prowazek
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Rodina Provázků
Stanislaus Josef Mathias Prowazek von Lanow, nar. 12. listopadu 1875 

Jindř. Hradec, zemř. 17. února 1915 Cottbus. V českém prostředí uváděný 
jako Stanislav Provázek, šlechtic z Lanova.

Otec byl důstojníkem, který v době jeho narození sloužil v Jindřichově 
Hradci. Syna Stanislava i dceru Marii vychovali rodiče česky. Stanislav 
Prowazek vystudoval gymnasium v Plzni a ve studiích pokračoval na fi-
lozofické fakultě v Praze a ve Vídni. Promován byl ve Vídni v roce 1899. 
Šlechtický titul získal po otci, který byl povýšen při odchodu do výslužby.

Pracoval nejprve na institutu pro experimentální terapii ve Frankfurtu nad 
Mohanem a poté na zoologickém ústavu mnichovské univerzity. Po roce 
1903 byl zaměstnán v ústavu pro tropické zdravotnictví v Hamburku. Za-
býval se mj. příčinami a šířením tyfu. Při ošetřování ruských válečných za-
jatců v zajateckém táboře poblíž Chotěbuze se spolu se spolupracovníkem 
Hanroquem da Rocha Lima oba nakazili tyfem, na který Prowazek zemřel.

Spolu s Henriquem de Rocha Lima, který studoval v roce 1913 v Srbsku 
a v roce 1914 v Istanbulu, objevil patogen epidemie tyfu. Po Prowazekově 
smrti pojmenoval de Rocha Lima tohoto původce po svém kolegovi Ric-
kettsia prowazekii.

Podle interpretace českého tisku zvolil otec přídomek „von Lanow“ 
jako odvozenicu z příjmení Provázek (lano).

Henrique da Rocha Lima
Narozen 24. listopadu 1879, zemřel 26. dubna 1956, brazilský lékař 

a patolog.
Práce v Německu objevil bakterii Rickettsia prowazekii, patogen, který 

způsobuje tyfus. On ho pojmenoval na počest přítele, který zemřel na ty-
fus Stanislaus von Prowazek. 

Henrique da Rocha Lima získal diplom v Medical School v Rio de Ja-
niero v roce 1905. Byl jedním ze zakladatelů Oswaldo Cruz ústavu, kde 
pracoval s jinými brazilskými vědci včetně Oswal Cruz, Adolf Lutz, Car-
los Chagas. Rocha Lima získal katedru patalogické anatomie na univer-
zitě Ludwig a Maxmilian v Mnichově a poté na Ústavu tropických ne-
mocí v Hamburku. Byl předsedou brazilské společnosti pro rozvoj vědy. 
Na jeho počest byl v roce 2007 jmenován gram negativní bakterie Barto-
nella rochalimae.
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(Internet)

Německý učenec prof. šl. Prowazek zemřel.
Dne 17. února zemřel v Hamburku prof. šl. Prowazek, přednosta oddělení 

v institutu pro lodní a tropické choroby v Hamburku. „Ham. Nachrichten“ 
přinášejí jeho životopis. Narodil se r. 1875 v Rakousku. Studoval v Pra-
ze a ve Vídni. Nějaký čas byl asistentem při institutu pro experimentální 
therapii ve Frankfurtu n. Mohanem a při zoologickém ústavě mnichovské 
university. R. 1903 byl na podnět Bedř. Schaudinna, tehdejšího přednosty 
oddělení pro bádání o protozoích při císařském zdravotním úřadě v Ber-
líně, povolán k tomuto ústavu. Když byl Schaudinn povolán k ústavu pro 
tropické zdravotnictví v Hamburku, stal se v Berlíně jeho nástupcem Pro-
wazek a po předčasné smrti Schaudinnově jeho nástupcem v Hamburku. 
Byl s Schaudinnem úzce spřátelen a po jeho smrti nejen že pokračoval 
v jeho dalekosáhlých myšlenkách, nýbrž obohatil vědu o mnohé samo-
statné skvělé myšlenky a pozorování. Jeho studie o fysiologii a biologii 
buňky a protozoí zvláště, jeho bádání o variole a vakcíně, o trachomu, 
blennorrhoi a jiných očních chorobách a na tom založené pojetí skupiny 
chlamydoceí (neštovice, vzteklina, různé choroby oční a tropické) velice 
rozšíření, jako buditelů nákazy, učinilo jej vynikající autoritou v oboru 
moderního bádání o protistech. Vykonal mnoho výzkumných cest a dík 
svému všeobecnému vzdělání na příklad také v oboru botaniky, národo-
pisu atd. napsal mnoho zpráv o cestách nesmírně zajímavých a cenných 
v mnohém ohledu. Také jeho větší díla „Příručka pathogenních protozoí“, 
„Fysiologie protistů“ atd. mají velký význam. V posledních letech zaměst-
nával se šl. Prowazek mezi jinými také zkoumáním příčin a cest, jimiž se 
přenáší skvrnitý tyf, podnikl za účelem zkoumání této choroby několi-
krát cesty do ciziny a byl pověřen vojenskou správou opět tímto bádáním 
společně s drem.da Rocha-Lima, když v Chotěbuzi vypukla tato choroba 
mezi zajatými Rusy. Padl této strašné nemoci za oběť. Šlechtic Prowazek 
byl tichá povaha, učenec a šlechetný člověk nejjemnější kultury. Jeho smrt 
znamená nenahraditelnou ztrátu pro vědu i pro jeho přátele. – Snad zpráva 
o úmrtí tohoto hamburskéo učence s českým jménem přinese nám objas-
nění jeho původu.

(Národní listy 23. 2. 1915, str. 15)
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Tip na knihu
Všem čtenářům, kteří ještě „neobjevili“ 
knížky Jiřího Hájíčka, bych ráda dopo-
ručila tohoto autora. Současný padesát-
ník Jiří Hájíček píše především o lidech 
z prostředí jihočeského venkova, jeho 
knížky jsou čtivé, přesvědčivé, čtou se 
„jedním dechem“. Jeho první román 
Dobrodruzi hlavního proudu zachycu-
je první porevoluční léta střídavě muž-
ským a ženským pohledem. Za svůj 
román Selský baroko, ve kterém se pro-
líná současný příběh mladého genealoga 
s jeho pátráním po osudech jihočeských 
sedláků z padesátých let minulého sto-
letí, získal v roce 2006 cenu Magnesia 
Litera.

Možná jste viděli film Zloději zelených koní, který byl natočen podle Há-
jíčkovy stejnojmenné novely. Její děj zavádí čtenáře mezi hledače vltavínů, 
knížka je daleko hezčí než film. Kromě povídkových knih Snídaně na re-
fýži, Dřevěný nůž a Vzpomínky na jednu vesnickou tancovačku je Jiří 
Hájíček autorem další novely Fotbalové deníky. Její scénické zpracování 
i samotného autora jsem měla možnost vidět předloni v táborském divadle. 

Mojí nejoblíbenější knížkou je román Rybí krev. Jiří Hájíček v něm žen-
skýma očima popisuje osudy lidí, kterým vzala domovy stavba jaderné 
elektrárny v Temelíně. Je to krásný a místy smutný příběh o ztrátě kořenů, 
ale i naději a odpuštění. Knížka, nad kterou se dá i pěkně pobrečet… Jiří 
Hájíček za ni dostal druhou Magnesii Literu. Zatím poslední vyšel román 
Dešťová hůl, i v něm se současní hrdinové potýkají s křivdami minulosti. 
Knížka, která se pyšní titulem Kniha roku 2016 v anketě Lidových novin, 
také určitě stojí za přečtení.

Podtržené knihy si můžete vypůjčit v místní knihovně, Fotbalové deníky 
případným zájemcům půjčím osobně.     

Ludmila Nymburská   
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Ordinace MUDr. Rubáčkové rozšiřuje  
od září ordinační hodiny

Již před více jak rokem otevřela společnost Všeobecný lékař svoji or-
dinaci v Černovicích. Po ročním provozu praxe všeobecného praktické-
ho lékaře pro dospělé, ve které se o pacienty stará MUDr. Kateřina Ru-
báčková se svým týmem sestřiček, se společnost rozhodla navýšit počet 
ordinačních hodin. „Věříme, že ordinace v Černovicích je perspektivní. 
Nakonec, po roce provozu už víme, že si pacienti MUDr. Rubáčkovou 
oblíbili a proto jim vycházíme vstříc a od září navyšujeme počet ordi-
načních hodin a zlepšujeme i jejich rozložení v rámci celého týdne,“ říká 
MUDr. Olga Janovská, primářka společnosti. 

Úpravu ordinačních hodin si pochvaluje i MUDr. Rubáčková: „Paci-
enti jsou u nás vždy na prvním místě, a proto jsme v uplynulých měsí-
cích od nich sbírali podněty a přicházíme s ordinačními hodinami, které 
Černovičtí skutečně využijí. V případě velkého zájmu ale můžeme počet 
hodin ještě navýšit, stále nabíráme nové pacienty, přitom se ale ke kaž-
dému pacientovi snažíme přistupovat individuálně, podle jeho specific-
kých potřeb," těší se sympatická lékařka, která má bohaté zkušenosti jak 
z tuzemských, tak i například portugalských ordinací, a která nyní žije se 
svojí rodinou na Vysočině.

Ordinace MUDr. Rubáčkové také rozšiřuje poskytování tzv. Ná-
vštěvní služby lékaře v terénu. Ta přináší pacientům maximální 
komfort, kdy lékař, případně sestra, v indikovaných případech 
navštěvuje pacienta přímo u něj doma. Tím odpadá problém 
s dojížděním do ordinace, přičemž kvalita péče díky návaznosti 
na historii zdravotního stavu pacienta zůstává na vysoké úrovni. 
„Víme, jak je zejména pro starší pacienty tady na Vysočině dopra-
va do ordinace komplikovaná. Proto opět vycházíme pacientům 
vstříc naší Návštěvní službou lékaře v terénu, sestry z naší ordinace, 
případně já, mohou za Vámi pravidelně dojíždět. Oproti podobným 
komerčním službám má pacient tu výhodu, že kontinuálně vyhodno-
cujeme jeho zdravotní stav a léčba je tak maximálně efektivní. Navíc 
je tato služba plně hrazená ze zdravotního pojištění a pro pacien-
ty zcela zdarma. Stačí být zaregistrovaný u nás v ordinaci," dodává 
MUDr. Rubáčková.
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Ordinační hodiny od 1. 9. 2018

pondělí 8.00 – 12.00

úterý 8.00 – 12.00

Středa 13.00 – 15.00 (pouze sestra) a 15.00 – 18.00

čtvrtek 8:00 – 11:00

pátek 8:00 – 12:00 

Společnost Všeobecný lékař s. r. o. poskytuje primární péči praktického 
lékaře, zdravotní péči o seniory v domácím prostředí, zdravotní služby 
a nadstandardní lékařské služby v domovech pro seniory a pracovně lé-
kařskou péči pro více jak stovku zaměstnavatelů. Služby Všeobecného-
Lékaře.cz využívá více než 17 000 pacientů. Společnost založila v roce 
2014 primářka MUDr. Olga Janovská se svým manželem Ing. Tomášem 
Janovským. Více informací najdete na www.vseobecnylekar.cz.

Výuka náboženství
Vážení a milí, minule jsem svůj článek začínal písní od Karla Gotta – 

Přijela pouť. Dnes mě napadá píseň od Heleny Vondráčkové, kde zpívá 
„už to bude rok, co jsi z vlaku mával“. Ano už je to rok, co jsem byl poslán 
mezi vás a jsem za to rád. Před rokem jsem se snažil začít věnovat vyučo-
vání náboženství na našich školách.  Z důvodu mého dojíždění z Počátek 
jsem byl nakonec rád, že jsem pro malý zájem nemusel náboženství učit. 
Dnes jsem již zabydlený, a tak i touhle formou bych vás rád oslovil a in-
formoval o možnosti výuky nepovinného předmětu římsko-katolického 
náboženství na zdejší škole. Pokud byste uznali za vhodné své dítě přihlá-
sit, budu rád. Můžete tak učinit ve zdejší škole. Přihlášky budou k dispo-
zici u třídních učitelů a u pana ředitele školy.  

Žáci mají možnost seznámit se v tomto předmětu s dějinami křesťan-
ství, které jsou základem naší evropské kultury. Dále zde získají informa-
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ce o tom, co patří ke kultuře lidské osobnosti, jejíž nedílnou součástí je 
duchovní dimenze. Výuky se mohou účastnit též nepokřtěné děti. 

S přáním spokojenosti, životních i osobních úspěchů a radosti z vašich 
dětí vás zdraví P. Augustín Ján Grambal, O. Praem. - duchovní správce 
farnosti. 

Pouť ke cti svatého Kříže v Černovicích

Letošní černovická pouť se uskuteční o víkendu 15. a 16. září. Rád bych 
vás pozval na slavnostní bohoslužbu, která se bude konat v neděli 16. září 
v 8.00 hodin. 

P. Augustín

Klábosilův noční přesun
I.ročník ve II.čtvrtstoletí se koná  5.října  
Jarní tématika bude hlavní linkou letošní putování …      2018
„Domácí přípravu“ (jako vloni) tedy zaměřte na toto roční období. Je 
jenom na Vás, jakou formu si vyberete pro její ztvárnění a po zápisu nám 
„JARO“ ukažte nebo předveďte. Vše bude posouzeno a zahrnuto do cel-
kového hodnocení.
  Klábosilův noční přesun je skupinový noční pochod lesnatou krajinou 
Černovicka. Připraveno je osm tras v délce přibližně od 13 do 35 kilo-
metrů (13, 15, 18, 20, 26, 30, 35). Skupinka po vysazení na neznámém 
místě musí určit svou polohu a podle mapy zvolit trasu přesunu přes dané 
kontrolní body, na kterých plní různé úkoly, 

…    a nebo    …

zapojí své „navigace“, na startu dostane souřadnice kontrolních bodů, 
přes které se vydají vstříc nočnímu putování (obdoba geocachingu). Sami 
si zvolí délku trasy podle projitých bodů.   
    Prezence je v pátek 5. 10. 2018 od 18.45 do 22.00 na stanovišti startu 
a cíle na Lhotce (jako v předchozích letech) cca 5 km na východ od Čer-
novic. 
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(Z Černovic pojede na místo startu zvl. autobus v 19.50 hod. z náměstí. 
Případní zájemci o tuto přepravu uveďte požadavek na vrácenku.)

Cíl bude, jak je již známo, na Lhotce. Zde obdrží každý účastník večeři 
a účastnický list. Pro případné dospání je možno využít nevytápěné chatky 
(za poplatek), popřípadě další prostory a okolí. Nutno ale tento požadavek 
uvést na vrácenku. Vzhledem k omezenému počtu míst, zvažte prosím 
nutnost přespání.

Startují 3 až 5 členné skupinky (pouze doporučení) od 10 let (v každé 
skupince je nutná účast osoby starší 18 let).

Startovné činí 100 Kč pro dospělého a 80 Kč pro děti a mládež (do 18 
let). Peníze se budou vybírat u prezence. Členové PS Svidník platí 
polovic.

S sebou vezměte turistickou (nebo jinou) mapu, kterou budete potřebo-
vat,! baterku !, kompas či buzolu, (pokud si chcete bloudění užít a ověřit 
si znalosti z oblasti orientace a práce s mapou, zanechte doma všechny 
navigační systémy)(v případě účasti na geocachingu jsou naopak NAVI-
GACE nutné), OP, tužku a papír, šátek na oči (při cestě na start si účastníci 
zakryjí oči), něco jídla na noční bloudění a ranní vstávání, vše zbytečné, 
co nepotřebujete atd.  + čtěte úvod pozvánky, Pokud budete chtít v cíli 
přespat, vezměte určitě spacák a karimatku!!!!!

Doprava na místo konání akce je vlastními prostředky.

!!!!!!!!!!          Všichni startují na vlastní nebezpečí          !!!!!!!!!!

Závazné přihlášky (vrácenky) zasílejte nejpozději do  3. října 2018  
na adresu:

Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 Černovice u Tábora

Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724 434 359,  případně na e-mail: 
klabosil@tiscali.cz 

další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz   nebo  
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Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce  -  
noční pochodníky

°°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°   °°    °°   °°   °°   °°    
V rámci tohoto pochodu je opět připravena noční (večerní) procházka 
vhodná pro rodiče s dětmi.
Délka této trasy je asi 5 km od základní školy v Černovicích.
Prezence a start je 5. 10. 2018 od 19.00 do 20.30 hodin od základní školy 
v Černovicích.  Vezměte dobré boty 

(do lesa) a sebou !!!  baterku !!!, tužku a papír na zapsání několika úkolů, 
které vás cestou čekají, dobrou mysl a pohodičku na putování.

Startovné činí 25 Kč pro dospělé a 15 Kč pro děti. Členové PS Svidník 
platí polovic. V cíli bude malé občerstvení (špekáček, čaj…..) a mimo to 
možnost zakoupení dalších pochutin.

V případě zájmu je možno zajistit dopravu zpět do Černovic.     
  . . . . poděkování patří všem, kteří pomáhají . . . . . . . .       DÍK    !!! 

XI.Koolečkárna
6. října 2018

Koolečkárna je cyklistická vyjížďka krajinou Černovicka s možností 
volby délky trasy v průběhu putování. Trasy od 5 km do 45 km jsou 
naplánovány jako sobotní vyjížďka pro malé i velké, pro jednotlivce, sku-
piny i rodiny.   (+ prémie 10. ročníku – 100 km)

Na trase putování jsou dané kontrolní body s různými úkoly. 
Průběžný start je v sobotu 6. 10. 2018 od 8.00 do 9.00 na Lhotce (jako 

v minulých letech) cca 5 km na východ od Černovic nebo v Černovicích 
v tutéž dobu od základní školy.

Cíl bude na Rekr. stř. Lhotka do 17.00 hod. 
Účastnický poplatek činí 20 Kč. 
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Na cestování vezměte správně (předpisově) vybavené kolo, helmu turi-
stickou (nebo jinou) mapu, kterou budete potřebovat (popisem tras budete 
vybaveni na startu), tužku a papír, něco jídla na cestu, vše zbytečné, co 
nepotřebujete atd. 

Veselá mysl a dobře připravené svaly jsou podmínkou úspěšného puto-
vání. 

Na Lhotce bude možno zakoupit malé občerstvení.

!!!!!!!!!!          Všichni startují na vlastní nebezpečí          !!!!!!!!!!

Abychom mohli pro všechny účastníky připravit drobnou upomínku 
a účastnické listy zasílejte prosím nezávazné přihlášky (vrácenky)
nejpozději do 4. října 2018 na adresu: Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 
Černovice 

Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724 434 359
případně na e-mail : kooleckarna@tiscali.cz
další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz
Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce  

Pro účastníky Klábosilova nočního přesunu a Koolečkárny je možné, 
v případě zájmu, zajistit přespání na Lhotce do neděle.

Další slavný rodák – Ludvík Feller
V době vydání tohoto čísla se dožívá 89 let pan Ludvík Feller. Rád bych 

se sám převtělil v postavičku na obrázku, který mi daroval a tímto člán-
kem mu předal blahopřejnou kytičku.

Marie Pěnková, dcera obchodníka Václava Pěnky a jeho manželky 
Františky rozené Balíkové, se devatenáctiletá vdávala 26. listopadu 1928 
v černovickém kostele. Oddávajícím nezvykle nebyl příbuzný matky 
děkan Karel Balík, ale příbuzný ženicha Ludvík Feller, tehdy duchovní 
správce ve státní nemocnici v Praze na Královských Vinohradech. Tento 
kněz byl v povědomí veřejnosti zaznamenán do roku 1949, učil i na Stát-



34

ním dívčím reálném gymnáziu ve Slezské ulici, odkud byl brzy po úno-
ru 1948 vyhozen. Nepřetržitě pak působil v letech 1957–1971 v několi-
ka vinohradských kostelech, nejdéle na Karlově, kde byl i kanovníkem. 
Za první války o Vánocích 1915 byla o něm zmínka v dobovém tisku jako 
o vlasteneckém a česky kázajícím polním kurátovi právě ve vinohradské 
nemocnici. Dožil se nejméně 80 let. Ženich Karel (podle matriky Karl) 
Feller, tehdy sedmatřicetiletý (narozen 14. 3. 1891), byl synem jiného 
Ludvíka (Ludwiga) Fellera, zřízence dráhy a průvodčího vlaků na praž-
ském Smíchově, narozeného roku 1853 v Buckově u Kladna (obec se 
později přejmenovala na Buštěhrad) a zemřelého ve čtyřiceti letech už 23. 
6. 1894. Matka Josefa rodem Stanzlová se stala vdovou ve svých 33 letech 
(nar. 1861 v Nechanicích u Hradce Králové) a vychovávala ještě druhého 
syna Ludwiga, nar. 2. 12. 1889 na Smíchově. To byl právě oddávající 
Ludvík, ženichův starší bratr.

Manželům se očekávaně narodil 11. září příštího roku v Černovicích syn 
a dostal jméno po dědovi z otcovy strany: Ludvík Feller. Toho jména byl 
tedy už třetí. Rodina, rozšířená o mladší dceru, bydlila v Praze na Hrad-
čanském náměstí v Martinickém paláci, kde se otec živil jako korektor 
státní tiskárny. Po vystudování Amerlingova státního mužského ústavu 
učitelského v Praze začal Ludvík učit roku 1947 ve Volfarticích u České 
Lípy. Po převratu v únoru 1948 se účastnil činnosti skupiny, která pomá-
hala ohroženým občanům uniknout ze země, a zadržený navrátilec je udal. 
Ze studia na Pedagogické fakultě Karlovy univerzity, kde byli jeho učiteli 
také pozdější věhlasní malíři Cyril Bouda a Zdeněk Sýkora, byl vyhozen. 
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Dva a půl roku byl vězněn v jáchymovském koncentráku na Mariánské. 
Po návratu z Jáchymova se zúčastňoval soutěží na značky (dnes bychom 
řekli loga) a během asi čtyř let v nich získával většinou první ceny, jednou 
dokonce obsadil všechna tři vítězná místa. Vystavovat své výtvarné práce 
začal od roku 1959 na samostatných i kolektivních výstavách. Stal se vy-
hledávaným grafikem a typografem, byl tvůrcem značek, obálek a přebalů 
knih, filmových i divadelních plakátů. Přijal nabídnuté členství Americké-
ho grafického institutu (American institut of graphic art). 

Při okupaci Československa „spřátelenými“ armádami roku 1968 se ode-
bral do západního Berlína, kde mi bylo nabídnuto vyučování na americké 
Schiller college a zanedlouho se stal profesorem užité semiotiky na Hoch-
schule der Künste (Univerzitě umění). To o čem přednášel, prováděl sám 
v praxi, například vytvořil orientační systém pro Fyzikální Instituty v Ber-
líně. Později vyučoval i na dalších školách v Evropě a USA. Vystavoval 
po celém světě, jeho výtvarné práce tvoří pestrou paletu. Mimo malbu se 
věnoval tvorbě objektů a později instalacím v přírodě, které zaznamenával 
fotograficky i  jako videa. Skoro vše v jeho výtvarné činnosti je věnováno 
oslavě přírody. Díla jsou součástí soukromých i galerijních sbírek. K většině 
významnějších výstav vydal katalogy, které často doprovodil texty, v nichž 
rozvedl principy své výtvarné činnosti. I jeho výuka byla dokumentována 
katalogy s texty a pracemi studujících. Je však též autorem časopiseckých 
karikatur nebo řady humorných pastelů s tematikou Commedie del Arte, 
nazývaných Cartoons. Ty několik let uveřejňoval v kanadském literárním 
časopise The Idler, kde také mimo jiné ilustroval články Václava Havla. 
Napsal dosud nevydané povídky a připravuje knihu vzpomínek. Pracoval 
ve svém ateliéru u moře v severním Sasku a po sametové revoluci 1989 
také v Praze, kam se začal vracet a na Hradčanech vybudoval obytný ate-
liér. Vyučoval na Univerzitě J. E. Purkyně v Ústí nad Labem a vícekrát 
v Čechách vystavoval. Zatím poslední pražskou výstavu měl letos v květnu 
v galerii Emauzského kláštera, na její závěr přečetl divákům několik svých 
povídek. Přátelsky na mne pomrkával, když se v jedné objevily i černovické 
motivy včetně vzpomínky na úmrtí babičky Pěnkové. 

Poštěstilo se mi totiž setkat se s tímto obdivuhodným umělcem a strávit 
s ním několik hodin příjemného a přínosného rozhovoru. Velmi barvitě 
popisoval své zážitky z Černovic, kde obvykle trávíval letní prázdniny. 
Vybavil si dokonce živě pohřeb prastrýce děkana Balíka, který zažil jako 
tříleté dítě. Pamatoval výlety k Pěnkovu (nyní Kuberovu) mlýnu před 
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Vlčevsí i jak se s ženskými příbuznými vypravoval do okolních lesů 
na houby i borůvky. S obdivem vzpomínal na dědečka Václava Pěnku, 
na schůzky sedláků v jeho krámu u čerstvě pražené kávy nebo u skleničky 
domácího likéru, na dědečkovu šikovnost a praktičnost, na jeho vyprávění 
veselých i vážných příhod. Svěřil mi, že jeho strýček Václav Pěnka, tehdy 
již připravený o obchod na náměstí, mu v kritické době věznění jako jedi-
ný účinně pomáhal materiálně i návštěvami. A připomněl, že tento Václav 
mladší mu přichystal nečekané a milé překvapení, jelikož na zahájení jeho 
výstavy v pražském Mánesu 30. srpna 1996 přivedl celou skupinu příbuz-
ných a krajanů z Černovic. 

Jak k objevu rodáka a následnému setkání vlastně došlo? Při dokončo-
vání knihy Černovice v obrazech mi nabídl pan David Štěpán fotogra-
fie a mezi nimi album s rodinnými výjevy kolem roku 1930, které právě 
zakoupil v internetové aukci. Bylo jasné, že záběry pocházejí většinou 
z Černovic. Na jedné fotografii byl děkan Balík, na druhé jiný farář u hro-
bu s nápisem Ludvík Feller. Při pátrání na internetové síti jsem objevil 
výše popsané skutečnosti a pan Štěpán byl ochoten album tam zachycené-
mu dítěti, nyní významnému muži, postoupit. Stalo se a pana Ludvíka dá-
rek potěšil. Tvořivá síla ho neopouští ani v úctyhodném věku. Má vlastní 
stránky www.feller.cz, na nichž se může každý seznámit s ukázkami jeho 
díla. Velice doporučuji!

Jiří Turek

Běhy Pod modříny a O kolo sv. Anny 2018
Za horkých dnů na konci července se uskutečnily oba běhy. 

V sobotu již po 32. běželo v modřínové aleji u zámku 67 účastníků 
(druhá nejvyšší účast po loňsku!) od nejmladšího ročního Jakuba Lafanta 
po nejstaršího dvaašedesátiletého Petra Matiáška. Ten v teprve druhém 
ročníku Senilní míle běžel v masce lidožravého divocha, třímaje oštěp. 
Přitom s neutuchající energií stačil oba závody samozřejmě perfektně or-
ganizovat. V každé ze čtyř dětských kategorií závodilo po 12 dětech, mod-
řínků bylo dokonce 13. V absolutní většině to byla vnoučata černovických 
rodáků, zde na prázdninách. Místní děti, krom pár výjimek, patrně pobíha-
ly s rodiči jinde na plážích. Celkově alejí za dobu trvání soutěže proběhlo 
už skoro 1400 osůbek. Všech čtyř posledních ročníků se účastnilo 6 děv-
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čat: Isabela Bartošová, Lada a Marta Kobzovy, Eliška Pešková, Veronika 
Šternová a Anna Trejtnarová. A také 3 kluci: Michael Bartoš, David Štern 
a Václav Železný. Třikrát utíkalo dalších 8 dívek a 11 chlapíků. 

Nedělní závod dokončilo všech 61 startujících v rozmezí od 29 do 69 
minut.  První v cíli, čtyřicetiletý Vladimír Srb, by se zařadil časem 28:43 
na 17. místo mezi dosavadními vítězi 35 ročníků. Závodník patří k elitě 
jihlavských běžců, 14 let pravidelně vyhrával dlouhodobou soutěž o Běž-
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ce Vysočiny a dvakrát se stal veteránským mistrem světa v půlmaratónu 
v Austrálii 2016 a Jižní Koreji 2017. Nejmladší účastnicí byla juniorka 
Koleta Moravcová (nar. 2001, získala úžasné 13. místo) a nejstarší Jan 
Svoboda (nar. 1943, obsadil vynikající 34. místo). Historicky  v nejméně 
deseti ročnících závodilo celkem 42 mužů a žen, z nich přes třicítku účastí 
mají Emanuel Hurych (nar. 1964, 32x), Jan Škrleta (1946, 34x) a Petr Ma-
tiášek (1946, 35x). Z žen běžely 13x Hana Pecháčková (1957) a Jarmila 
Zeidlerová (1951) a 14x Jana Požgayová (1955). Letos se dostavili větši-
nou ti věrní závodníci, protože oproti minulým létům nebyl běh zařazen 
do Jihočeského poháru. Celkový počet všech, kteří absolvovali těžkou 
přespolní více než sedmikilometrovou trať k Lázním Sv. Anny a zpět, se 
přehoupl přes dva tisíce. 

Po oba dny se dostavilo početné obecenstvo, které odměnilo všechny 
sportovní hrdiny zaslouženým potleskem a pořadatel jim všem jako ob-
vykle předal věcné ceny od sponzorů.

Jiří Turek

Citát
Čím více lásky, tím lehčeji projdeme světem. 

Immanuel Kant

VZPOMÍNKA
9. října 2018 uplyne 5 let od chvíle, kdy nás 
opustil náš syn Standa Klípa.

Za vzpomínku děkuje rodina
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Zajímavosti ze sportu
I senioři mají v lehké atletice mnoho soutěžních disciplín, což dobře ví 

i zdejší rodáci Pavel Voráček a Petr Filip. Oba se věnují atletice s přestáv-
kami od svého mládí. Oba podporují myšlenku, že aktivita není výsadou 
pouze náctiletých, ale záleží na každém z nás, jestli se přirozenému proce-
su stárnutí nečinně a pasivně oddáme, nebo budeme k životu přistupovat 
stále aktivně, nehledě na svůj věk. Posuďte sami.

– Mistrovství ČR veteránů v hale (tabulka)
– Mistrovství ČR veteránů na dráze (tabulka)
– Další sportovní úspěchy Petra Filipa
24. 2. 2018 česko-saské mistrovství, 2. místo hod břemenem
27.–28. 7. 2018 Masters Europa Lovosice 2018, vrhačský víceboj.  

4. místo (první tři místa obsadili cizinci) 
4. 8. 2018 Kolín, vrhačský pětiboj, 10. místo v ČR, hod balvanem  

25 kg, mistr ČR

Petr Podskalník, bývalý sekretář kopané

Foto ze závodů v Jablonci n/Nisou, vlevo Petr Filip, vedle Pavel Voráček.
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Mistrovství ČR veteránů v hale – Praha 10.3.2018 – koule 5kg – kategorie 65–69 let
Pořadí Jméno Oddíl Věk Výkon Přepočteno 

na 7,25 kg
Pořadí nad 
59 let

1 Řechka Bedřich AC Domažlice 67 12,31 17,41 1

2 Schneiberg Tomáš AC Čáslav 69 10,26 15,06 5

3 Voráček Pavel Sokol Černovice 69 9,84 14,45 6

4 Kašpar Zdeněk AC Slovan Liberec 69 9,68 14,21 7

5 Filip Petr TJ Slavoj Pacov 67 9,36 13,24 9

6 Jakubec Zdeněk L100 Praha 66 8,53 11,83 13

7 Ondrušek Jiří AC Slov.Slavia Uh.Hradiště 65 7,81 10,62 16

Mistrovství ČR veteránů na dráze - Rumburk 23.6.2018 - koule 4 kg - kategorie 70-74 let
Pořadí Jméno Oddíl Věk Výkon Přepočteno 

na 7,25 kg
Pořadí nad 
59 let

1 Sosna Vaclav Atletika Pisek 70 12,37 15,84 3

2 Uhlík František AK Zlín 73 11,62 15,70 6

3 Kašpar Zdeněk Slovan Liberec 70 11,01 14,09 7

4 Voráček Pavel Sokol Černovice 70 10,60 13,57 9

5 Linhart Jaroslav AK Sokolov 72 9,01 11,96 14

6 Vonášek Vlastimil TJ Blatná 71 8,79 11,46 17

7 Rudolf Pavel Liberec 73 7,92 10,70 18

Ocenění dlouholeté práce v kopané
Při letošním fotbalovém turnaji v Černovicích předal místopředseda 

OFS p. Václav Hrkal
dlouholetému funkcionáři místního fotbalu p. Petru Podskalníkovi cenu 

Krajského fotbalového svazu „Osobnost fotbalu za mimořádný přínos ko-
pané na Vysočině“.

Miloslav Paďourek, předseda fotbalového oddílu
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Už je to zase tady!
Skončila doba dovolených a prázdnin a s nimi pochopitelně i prázdnin 

divadelních. Pro Černovické senilní divadlo nastala doba intenzivního 
zkoušení staronové hry „České nebe“, kterou se rozhodla předvést k příle-
žitosti 100. výročí vzniku Československé republiky. 

Protože inscenace v roce 2015 se setkala u diváků s určitými rozpaky, 
pramenícími hlavně z neznalosti účinkujících postav i děje, rozhodli se 
aktéři letošní představení doplnit o původní seminář, předcházející vlastní 
hře. Skutečnosti o chybějících znalostech postav i děje si byli nakonec 
vědomi i autoři (Svěrák a Smoljak) a proto ve svém semináři toto uvádějí 
slovy: „Diváci některé osoby neznají, neboť ve škole chyběli, nebo nedá-
vali pozor, nebo jim to prostě neřekli“.

Proto lze doufat, že se letošní uvedení dočká příznivějšího ohlasu a na-
plní diváky dobrou pohodou jemného a laskavého humoru.

Jako tradičně bude představení Černovického senilního divadla uvádě-
no v Moravči a Černovicích.

Jan Podhola
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 25.

Honem do výkupu, ať jsme zítra bohatí!

Jan Podhola

Pálenice jsou připraveny s letošní nadúrodou pomáhat. A pálit …
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Prodej v podatelně MěÚ a v knihovně v Černovicích.
Cena 50,- Kč. 
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European Trailer Systems s.r.o.
se sídlem v Kamenici nad Lipou

přijme výrobní dělníky na HPP
Nabízíme: 
•	Nadstandardní 
o fi nanční ohodnocení včetně náborového 

příspěvku 5000 Kč
o příspěvky zaměstnavatele na stravování, pří-

spěvek na dojíždění/svoz do zaměstnání  atd.
o třináctý plat dle výsledků fi rmy (50 % až  150 %)

•	Moderní prostředí rozvíjející se výrobní společ-
nos� 

•	Práci vhodnou pro muže i ženy

Možnost i jako přivýdělek pro zaměstnané 
či brigáda pro studenty 
V případě vašeho zájmu zasílejte své životopisy 
na e-mail marie.tumova@EdschaTS.com 
nebo volejte na: 565 422 418 (paní Tůmová) 
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Co bude dál s bývalým KOVOPODNIKEM?

Určitě jste zaslechli již mnoho verzí, od obnovení výroby, ubytovny pro 
nepřizpůsobivé až po skladové prostory velké firmy. Tyto informace pra-
mení z nezasvěcených zdrojů, proto vše uvádíme na pravou míru.

V 1.etapě zde bude vybudován bytový dům s 8 bytovými jednotkami 
o různých velikostech, pro zájemce přednostně z Černovic.

Pokud by se někdo obával, že se okolní ulice zaplní množstvím nových 
automobilů, nemusí mít strach. I na toto jsme mysleli. Parkování bude vy-
řešeno garážovým stáním v uzavřené hale. Výhodou pak bude krytý prů-
chod z těchto garáží přímo ke vstupu do domu. Uzavřená zahrada, sloužící 
aktivitám obyvatel domu je další z bonusů.

Dům bude zateplený, energeticky úsporný a bude využívat moderní 
technologie jako je solární energie nebo akumulace dešťových vod. Nízké 
náklady na bydlení jsou tedy samozdřejmostí.

Předběžné dokončení této etapy se chystá koncem příštího roku. Pokud 
vás přestavba zaujala, můžete se těšit na další etapu.

Pro podrobnější informace můžete využít e-mail: pavel@tecto.cz nebo 
mobilní číslo 608 328 537.

manželé Lászlovi
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Nově postavená lavička rytíře bojujícího se zlem v parčíku pod kostelem. 
Foto: Matěj Holub


